
 
 

 
 

 Oslo kommune
 Bydel Søndre Nordstrand 
 
 

 

Protokoll 
 
 
 
Utvalg: Miljø- og teknisk komite 
Møtedato: 26.02.2009 
Tidspunkt: 19:00 
Møtested: Rosenholmveien 7, BU-rommet 
  
 
 
Følgende medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Repr Vara for 
Arild Andersson Leder H  
Rune Eriksen Nestleder A  
Tore Rønning Medlem A  
Torill E. Hansen Medlem A  
Erlend Jonassen Medlem SV  
Anne Helen Hjelmerud  Medlem  F  
John Bjørnøy Varamedlem V Kari Ovesen Haugland 
 
Forfall: 
Kari Ovesen Haugland 
 
 
 
Arkivsaksnr.: Saksnr. Tittel 
  Åpen halvtime 
  Godkjenning av innkalling 
  Godkjenning av saksliste 
  Godkjenning protokoll av 22.01.2009 
2006/1322 PS 09/5 Fullmakt til å ettersende nye uttalelser - Klemetsrudveien 1, 

Klemetsrudanlegget, invitasjon til innspill fra 
bydelen,tilleggsdokumentasjon, alternativ syd-A og syd B 

2004/3 PS 09/6 Invitasjon til innspill fra bydelen - område- og 
prosessavklaring Åsland pukkverk, skytebane i fjell 

2009/176 PS 09/7 Ravnåsveien 1 - Byggesak til uttalelse 
 PS 09/8 Orienteringssaker og spørsmål i møte 
2009/208 PS 09/9 Leiskallen idrettshall, Leirskallen, planforslag til offentlig 

ettersyn 
2005/1200 PS 09/10 Innspill fra bydelsutvalget om at toalettfasiliteter inngår i 

oppgraderingen av Holmlia kollektivterminal 
2008/938 PS 09/11 Trafikksikkerhetstiltak i Nordåsveien 
 



 
 

 
 

 
Åpen halvtime 
Ingen fremmøtte. 
 
Møtet lovlig satt med 7 representanter. 
 
Godkjenning av innkalling 
Innkalling godkjent. 
 
Godkjenning av sakskart 
Sakskart godkjent med følgende tilleggssaker: 

• Leirskallen idrettshall, Leirskallen, planforslag til offentlig ettersyn , satt som sak 
09/9 etter forslag fra administrasjonen 

 
• Innspill fra bydelsutvalget om at toalettfasiliteter inngår i oppgraderingen av Holmlia 

kollektivterminal, satt som sak 09/10 etter forslag fra Rune Eriksen (A) og  
Arild Andersson (H) 

 
• Trafikksikkerhetstiltak i Nordåsveien, satt som sak 09/11 etter forslag fra  

Rune Eriksen (A) 
 
Orienteringssaker og spørsmål i møte, sak 09/8, behandlet til slutt. Saksnummer uendret. 
 
Godkjenning av protokoll 
Protokoll av 22.01.2009 godkjent. 
 
Utdelt informasjon til møtet: 

• Referat fra befaring - Trafikale forhold i Bydel Søndre Nordstrand 
• Veier som bydelen ønsker asfaltert - Innspill til asfaltplan 2009, saksnr. 2007/361 
• Økt produksjon av fornybar fjernvarme - Biobrenselanlegg i Oslo, Byrådssak 20/09 
• Planinitiativ biobrenselanlegg Klemetsrud - Svar til Bjørndal boligsammenslutning,  

saksnr. 2006/1322 
• Ekebergsletta med omkringliggende skogsområder - Varsel om oppstart av 

reguleringsarbeid – Planprogram til høring, saksnr. 2009/172 
• Nordstrandskråningen, delområdene: Fiskevoll – Ljan og Ljan – Bekkelaget 

Varsel om oppstart av planarbeid/reguleringsendring, saksnr. 2009/143 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 

PS 09/5 Fullmakt til å ettersende nye uttalelser - Klemetsrudveien 
1, Klemetsrudanlegget, invitasjon til innspill fra 
bydelen,tilleggsdokumentasjon, alternativ Syd A og Syd B 

Behandling i miljø- og teknisk komite, 26.02.2009: 
Forslag til vedtak fra H, A, F, V:  
BU går imot etableringen av det planlagte biokraftanlegget i nevnte foreslåtte områder 
betegnet som alternativ Syd A, alternativ Syd B og alternativ Nord. 
 
Votering: 
Forslaget ble vedtatt med 6 (1H, 3A, 1F, 1V) mot 1 (1SV) stemmer. 
 
Innstilling fra miljø- og teknisk komite: 
BU går imot etableringen av det planlagte biokraftanlegget i nevnte foreslåtte områder 
betegnet som alternativ Syd A, alternativ Syd B og alternativ Nord. 
 

PS 09/6 Invitasjon til innspill fra bydelen - område- og 
prosessavklaring Åsland pukkverk, skytebane i fjell 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
Bydelsutvalget har følgende bemerkning: 

1. Som det fremgår av punkt 3 i bystyrets vedtak av 02.04.2008 står det at 
byrådet bes utrede mulighetene for videreutvikling av anlegget med sikte på å 
inkludere flere idrettsgrener. Bydelsutvalget ser derfor behov for en avklaring 
i forhold til om dette skal inngå i planarbeidet for å ivareta en helhetlig og 
hensiktsmessig utvikling av området.  

 
2. Bydelsutvalget mener området er lite egnet til barnehage på grunn av 

planområdets beliggenhet; - fjellskjæringer, - fare for støy- og 
luftforurensning, sol- og skyggeforhold og forurenset grunnen som en følge 
av de virksomhetene som er lokalisert i området, blant annet asfaltverk. 

 
Behandling i miljø- og teknisk komite, 26.02.2009: 
Ingen forslag fremmet. 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Innstilling fra miljø- og teknisk komite: 
Bydelsutvalget har følgende bemerkning: 

1. Som det fremgår av punkt 3 i bystyrets vedtak av 02.04.2008 står det at 
byrådet bes utrede mulighetene for videreutvikling av anlegget med sikte på å 
inkludere flere idrettsgrener. Bydelsutvalget ser derfor behov for en avklaring 
i forhold til om dette skal inngå i planarbeidet for å ivareta en helhetlig og 
hensiktsmessig utvikling av området.  

 



 
 

 
 

2. Bydelsutvalget mener området er lite egnet til barnehage på grunn av 
planområdets beliggenhet; - fjellskjæringer, - fare for støy- og 
luftforurensning, sol- og skyggeforhold og forurenset grunnen som en følge 
av de virksomhetene som er lokalisert i området, blant annet asfaltverk. 

 

PS 09/7 Ravnåsveien 1 - Byggesak til uttalelse 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
Bruksendring fra kontor til forsamlingslokale 
Merknad: 
Bydelsutvalget forutsetter at Plan- og bygningsetaten ivaretar de kravene som fremgår av 
teknisk forskrift. 
 
Samtidig gjør vi gjør oppmerksom på at det er meldeplikt for forsamlingslokaler etter § 14 i 
forskrift om miljørettet helsevern av 25.04.2003. Meldingen skal rettes helse- og 
omsorgsavdelingen i bydelen. Denne følger vedlagt. 
 
Parkering 
Merknad: 
Bydelsutvalget er ikke kjent med at det er problemer knyttet til parkering for de 
virksomhetene som holder til i området. 
 
Andre forhold 
Merknad: 
Bydelsutvalget har ikke mottatt klager på dagens bruk av lokalene. 
 
Behandling i miljø- og teknisk komite, 26.02.2009: 
Endringsforslag fra Arild Andersson (H) på vegne av H, A, SV, F, V:  
Punktet om parkering i bydelsdirektørens forslag til vedtak utgår. 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak med endringsforslag fra H, A, SV, F, V ble enstemmig 
vedtatt. 
 
Innstilling fra miljø- og teknisk komite: 
Bruksendring fra kontor til forsamlingslokale 
Merknad: 
Bydelsutvalget forutsetter at Plan- og bygningsetaten ivaretar de kravene som fremgår av 
teknisk forskrift. 
 
Samtidig gjør vi gjør oppmerksom på at det er meldeplikt for forsamlingslokaler etter § 14 i 
forskrift om miljørettet helsevern av 25.04.2003. Meldingen skal rettes helse- og 
omsorgsavdelingen i bydelen. Denne følger vedlagt. 
 
Andre forhold 
Merknad: 
Bydelsutvalget har ikke mottatt klager på dagens bruk av lokalene. 



 
 

 
 

 

PS 09/8 Orienteringssaker og spørsmål i møte 

Behandling i miljø- og teknisk komite, 26.02.2009: 
Omregulering av Grønmo avfallsdeponi 
Arild Andersson (H) orienterte om bydelens tidligere engasjement i saken. La også frem en 
oppsummering med kommentarer til det varslede planarbeidet. 
 
Referat fra befaringen den 10.02.2009 – Trafikale forhold i Bydel Søndre Nordstrand  
Arild Andersson (H) orienterte om befaringen og de tilbakemeldingene som ble gitt av 
Samferdselsetaten og politiet. 
 

PS 09/9 Leiskallen idrettshall, Leirskallen, planforslag til 
offentlig ettersyn 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget har ingen merknader til planforslaget. 
 
Behandling i miljø- og teknisk komite, 26.02.2009: 
Ingen forslag fremmet. 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Innstilling fra miljø- og teknisk komite: 
Bydelsutvalget har ingen merknader til planforslaget. 
 

PS 09/10 Innspill fra bydelsutvalget om at toalettfasiliteter inngår 
i oppgraderingen av Holmlia kollektivterminal 

Forslag fra Rune Eriksen (A) og Arild Andersson (H) 
Bydelsutvalget i Søndre Nordstrand er tilfreds med at Samferdselsetaten og Jernbaneverket 
nå starter arbeidet med å utbedre ”Holmlia kollektivterminal”. Bydelsutvalget ber imidlertid 
om at nødvendige toalettfasiliteter inngår i oppgraderingen. 
 
Holmlia stasjon er en av de mest trafikkerte i Oslo/Akershus. Sammen med den nye 
bussterminalen vil dette gi en stor gjennomstrømning av reisende. Det er av den grunn 
påkrevd med en skikkelig toalettløsning. Bydelsutvalget kan ikke se at det er tatt hensyn til 
dette i det nye planforslaget, og minner om at det tidligere var toaletter ved den eksisterende 
busstasjonen. Disse ble revet og er ikke erstattet.  Vi ber derfor om at toalettfasiliteter inngår 
i oppgraderingen av kollektivterminalen. Toalettene må innfri kravene til universell 
utforming, få et godt estetisk uttrykk, samt ivareta trafikal sikkerhet. 
 
Vedtaket oversendes: 
Byråd for miljø og samferdsel 



 
 

 
 

Samferdselskomiteen 
Byråd for byutvikling 
Byutviklingskomiteen  
 
Behandling i miljø- og teknisk komite, 26.02.2009: 
 
Votering: 
Forslaget fra Rune Eriksen (A) og Arild Andersson (H) ble enstemmig vedtatt. 
 
Innstilling fra miljø- og teknisk komite: 
Bydelsutvalget i Søndre Nordstrand er tilfreds med at Samferdselsetaten og Jernbaneverket 
nå starter arbeidet med å utbedre ”Holmlia kollektivterminal”. Bydelsutvalget ber imidlertid 
om at nødvendige toalettfasiliteter inngår i oppgraderingen. 
 
Holmlia stasjon er en av de mest trafikkerte i Oslo/Akershus. Sammen med den nye 
bussterminalen vil dette gi en stor gjennomstrømning av reisende. Det er av den grunn 
påkrevd med en skikkelig toalettløsning. Bydelsutvalget kan ikke se at det er tatt hensyn til 
dette i det nye planforslaget, og minner om at det tidligere var toaletter ved den eksisterende 
busstasjonen. Disse ble revet og er ikke erstattet.  Vi ber derfor om at toalettfasiliteter inngår 
i oppgraderingen av kollektivterminalen. Toalettene må innfri kravene til universell 
utforming, få et godt estetisk uttrykk, samt ivareta trafikal sikkerhet. 
 
Vedtaket oversendes: 
Byråd for miljø og samferdsel 
Samferdselskomiteen 
Byråd for byutvikling 
Byutviklingskomiteen  
 

PS 09/11 Trafikksikkerhetstiltak i Nordåsveien 

Forslag fra Rune Eriksen (A) 
Saken rakk dessverre ikke fram før befaringen den 10.2., den må sees i sammenheng med 
denne. 
 
Bakgrunnen er en bekymring fra en bruker av Søndre Ås gård pga. at det mangler autovern i 
Nordåsveien. Området det gjelder er fra ca. innkjøring til Holmliahallen/Holmlia/Lusetjern 
skoler hvor det starter en lang sving mot høyre. I denne svingen er det ikke noe autovern mot 
Søndre Ås gård, hvor det går en hyppig brukt ridevei. BU er gjort oppmerksom på at det har 
vært flere utforkjøringer i dette området, hvor bilene har fortsatt over rideveien pga. 
manglende autovern. 
 
BU ber derfor om at trafikksikkerhetstiltak blir iverksatt. 
 
Vedtaket oversendes Samferdselsetaten. 
 
Rune Eriksen (A) 
 
26.02.09 
 
 



 
 

 
 

 
Behandling i miljø- og teknisk komite, 26.02.2009: 
 
Votering: 
Forslaget fra Rune Eriksen (A) ble enstemmig vedtatt. 
 
Innstilling fra miljø- og teknisk komite: 
Saken rakk dessverre ikke fram før befaringen den 10.2., den må sees i sammenheng med 
denne. 
 
Bakgrunnen er en bekymring fra en bruker av Søndre Ås gård pga. at det mangler autovern i 
Nordåsveien. Området det gjelder er fra ca. innkjøring til Holmliahallen/Holmlia/Lusetjern 
skoler hvor det starter en lang sving mot høyre. I denne svingen er det ikke noe autovern mot 
Søndre Ås gård, hvor det går en hyppig brukt ridevei. BU er gjort oppmerksom på at det har 
vært flere utforkjøringer i dette området, hvor bilene har fortsatt over rideveien pga. 
manglende autovern. 
 
BU ber derfor om at trafikksikkerhetstiltak blir iverksatt. 
 
Vedtaket oversendes Samferdselsetaten. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møtet ble hevet kl. 20.50 
 
 
 
 
 
Arild Andersson 
leder 

 


	Arild Andersson (H) orienterte om befaringen og de tilbakemeldingene som ble gitt av Samferdselsetaten og politiet. 
	 

